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ADVENT II. VASÁRNAPJA                        A év            1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 11,1-10 – Róm  15,4-9 – Mt 3,1-12 

Keresztelő szent János bűnbánatot hirdet 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
  

 

Szentmise bevezetése 

Hallhatjuk az Úr biztató szavát, 
hallhatjuk örvendetes ígéretét: A mi Urunk eljő! 

 

Kedves Testvérek! Izaiás üzenete határozza meg advent II. vasárnap központi gondolatát: 
Eljön az Úr és igazságot szolgáltat! Mi emberek kényesek vagyunk az igazságra! Oly sokat 
emlegetjük az igazságszolgáltatást. A kérdés az: Lehetséges-e igazságszolgáltatás? Mindenki 
a maga igazságát szeretné hallani! Amikor Izaiás bíztató üzenete elhangzott, akkor válság volt 
Izraelben! Hogyan oldható meg a válság? 

 

Az Úr eljő és elhozza nekünk az ő biztató ígéretét: 
Velünk az Isten! 

 

Meggyújtjuk az adventi koszorú második gyertyáját, - mondhatom – Keresztelő János 
gyertyáját. Keresztelő János Krisztus idejében tapasztalható válság közepette hirdette: 
Köztetek van, Akit nem ismertek! Térjetek meg Hozzá! Ismerjétek meg Őt! A világ válságban 
van! Az emberi élet mindig válságban van, ezért térjetek meg! 

 

A bűn azt jelenti: Az ember csak magára gondol! 

Térjetek meg Isten példájára egymáshoz, 
mert az ember a másik emberből él, 
mert az ember, ha ember akar maradni,  

a másik emberért kell, hogy éljen! 
Térjetek meg! 

 

Advent II. vasárnapján picit több a fény! Legyen ez bátorításunkra!  
Biztasson bennünket őszinte önvizsgálatra, megtérésre Istenhez és egymáshoz! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Áldozatok vagyunk, sok mindennek vagyunk az áldozatai! 

Legijesztőbb, ami meghatározza az istennélküli világ gondolkodását: A magánélet!  
 

Az ember hamis próféták tanítása nyomán a magánélet áldozata lehet! 

 

Van magánélet? A magánélet válsága kapcsolati probléma! Van az embernek magánélete?  
Életünk az egymással való kapcsolatunkban élet! Hogyan lehet ezt a magánéletet fenntartani? 

 

Nem szövetségesei vagyunk egymásnak,  
kapcsolatban vagyunk egymással!  
A kapcsolat egészen más,  
mint a szövetségi helyzet!  
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Talán 50 évvel ezelőtt hallottam először, - akkor gondolataim középpontjában a családterápia 
volt - hogy Amerikában a házasságkötéskor szerződést is kötnek azzal a céllal, hogy amikor 
esetleg válnának, akkor egyszerűbb legyen a procedúra. 
 

Szövetségi kapcsolataink vannak egymással,  
vagy egységben vagyunk egymással? 

 

Izaiás próféta, aki jövendölt  
Az akkori válságos időben Izaiás arról beszélt, hogy az emberek. elmagányosodtak. Mit 

jelent az, hogy elmagányosodik az ember? Arról van szó, hogy nem tartozik össze senkivel! 
Úgy gondolja, hogy a maga életét éli, a maga útját járja, ehhez senkinek semmi köze! Az 
ember, aki a magányosságról beszél, vagy a maga életére így gondol, az kivonul a világból! 

 

A héten bensőséges ünnepünk volt. Valaki kivonult az emberi közösségből és a budai 
hegyoldalban talált magának a maga magányosságában egy tenyérnyi helyet. Magányos volt, 
kivonult az emberek világából. Csak vissza már egyedül nem lehet jönni! A megoldás, vissza 
a közösségbe, vissza az emberi kapcsolatok világába. A televízió is kíváncsi volt arra, hogyan 
sikerült valakinek visszajönni?  
 

Sok ember kellett ahhoz, hogy visszavezessük ezt az embert az emberek világába. 
Megáldottuk az otthonát! Együtt örültünk vele és a segítőkkel! A János-hegy oldalában, 
erdőben élni nem emberi világ! Ferencet - aki szokott hozzánk jönni - sokszor kínálgatjuk, 
hogy jöjjön be az oltalom nevezetű házainkba, ahol emberek veszik körül. Tele van 
kifogásokkal, pedig nagyon szeretjük. Kivonul az emberek világából! Néha eljön ide, koldulja 
a szeretetünket, mert e nélkül nem lehet élni! Elmagányosodva nem lehet élni! 
 

Nincs magam útja 
Minden lépésünk, minden döntésünk közösségi! Elembertelenedett világról beszélt Izaiás! 
Nincs emberem, - mondta a bibliai történetben az egyik gyógyulást kereső ember – aki 

odavinne a vízhez, ahol meggyógyulhatok. Elembertelenedett világ az, amikor ki kell 
mondani, hogy nincs emberem! Egyedül vagyok! Nem lehet így élni! 
  

Az ember, amikor ezt a hamis igazságot hangoztatja, 
a magánéletet, 

akkor a felelősséget akarják levenni az ember  válláról! 

 

Advent van! Az úrjövet ideje 
Keresztelő János felhívását halljuk: Készítsétek az Úr útját!  
Mi emberek nem válhatunk le az Istenről,  

lehetetlen leválni az Istenről, mert van lelkiismeretünk!  
Mi emberek nem válhatunk le egymásról,  
            mert egymás nélkül nem tudunk élni! 

 

Advent II. vasárnapja nagy ünnep 

Megszabadulhatunk az illúzióktól, attól a hamis üzenettől,   
hogy magának él az ember, magánélete van az embernek.  

Az embernek csak közösségi élete van!  
Az embernek jó esetben Istennel van közösségi élete,  
de mindenképpen nélkülözhetetlenül az emberrel van közösségi élete! 

E nélkül nem élet az élet! 
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Készítsétek az Úr útját 
Nem a mi útjainkról van szó!  
Az Úr útjáról van szó, aki el akar jönni hozzánk, mert 

el akarja hozni hozzánk az Istent,  
el akarja hozni hozzánk az Isten igazságát, az Isten szeretetét,  
el akarja hozni hozzánk azt, hogy Isten értünk van!  
Ez az ószövetségi gondolat központi üzenete!  

Karácsonykor ünnepeljük az Emmanuelt, hogy velünk az Isten!  
 

Velünk van az Isten 

Ezt az igazságot készítjük akkor, amikor az Úr útját egyengetjük! 

Az Úr eljő! 
Bennünk kell valaminek történni ahhoz, hogy elérkezhessen hozzánk az Úr! 
Bennünk kell valaminek történni ahhoz, hogy eljöjjön hozzánk az Úr! 

 

Térjetek meg! 

Tartsatok bűnbánatot! 

Ne éljetek magatoknak! 

Ne csapjátok be magatokat, hogy élhettek önmagatoknak! 

Vagy egymásnak élünk, vagy nem élünk! 

Keresztelő János ezt az egyetlen feltételt szabta, 
hogy találkozhassunk az Úrral: 

Ne magatoknak éljetek! 

 

Ha az Úrral találkozik az ember, akkor közösségi lesz az életünk újra egymással, mert aki az 
Úrral találkozik, az fölismeri azt, hogy egymáséi vagyunk és egymásért vagyunk! Ne 
csodálkozzunk azon, hogy az istennélküli világ a magánéletet hangoztatja! A világunk 
tragédiája a magánélet hangoztatásának terhe! Akinek a magánélete csődbe megy, az vagy 
azért megy csődbe, mert mást keres, vagy az egyetlen megoldás, hogy valakit találjon, akivel 
újra közösségben lehet.  
 

Ahhoz, hogy ne jussunk el idáig,  
ahhoz sokkal fontosabb kell, hogy legyen számunkra az,  
amit az Isten vár el tőlünk!  

Ne magunknak éljünk,  
csak abban az esetben lehet közös az  életünk!  

 

A magának élő ember illúziója a magánélet világa! 
Kicsit csodavárók is vagyunk! Ennek is áldozatai vagyunk! Azt hisszük, hogy ez lehetséges 
égből pottyant lehetőségként! Nem! Ezt nekünk magunknak kell kiművelni magunkban! 
 

Nekünk magunknak kell eljutni odáig,  
hogy nem élhetünk magunknak,  
hanem egymásért és egymásnak!  
Nincs más lehetőségünk!  

 

Készítsétek az Úr útját! Oly sokat hallunk erről a modern világban! Bár ez a szó is 
annyiféleképpen érthető: mi az, hogy modern? Tudjuk, első jelentése még pozitív is. Amikor 
a modern művészetről beszélünk és egyebekről, akkor abban a pillanatban megretten az 
ember, mert modern az, ami mindennel szakít!  
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Készítsétek az utat 
Az útkészítés drága, igen sokba kerül! A modern ember tudja azt, hogy csak utakon lehet 
eljutni a másik emberhez! Ahova nem vezet út, akikhez nem vezet el út, azok kimaradnak, 
azok kiszorulnak a lehetőségekből! Tudja ezt a modern ember nagyon jól, csak a saját egyéni 
életében mintha elfelejtené, vagy nem akarná, mert tudja, hogy sokba kerül!   
 

Sokba kerül az út! 

Sokba kerül az az Út, ami Istenhez vezet! 

Igen sokba kerül az az út, ami a másik emberhez vezet! 

Ennek ellenére: 
Készítsétek az Úr útját! 

készítsétek az utat egymáshoz! 

Ha élni akartok, akkor ez az egyetlen lehetőség! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Az Úr imádsága a mi közösségi imánk! Isten országa eljő, sőt, az Isten országa eljött Jézus 
Krisztussal! Isten országa ott van, ahol az Isten uralkodik! Gondolkodjunk el azon, hogy  

 

mi minden uralkodik rajtunk, bennünk Istenen kívül!  
Imádkozzunk!  
Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Mozgalmas hét vár ránk, elsősorban a gyerekekre. 6-án, Szent Miklós, a myrai püspök ünnepe 
következik. Hálát adunk ezért a csodálatos püspökért! Kérjük, hogy a gyerekeknek sok 
örömük legyen. 8-án, csütörtökön Szűz Mária Szeplőtelen Fogantatásának ünnepe, aki a 

Betegápoló Irgalmas Rend magyarországi tartományának védőasszonya! Este 1/2 6-órakor 
lesz az ünnepi szentmise. Mindenkit várok, ünnepeljünk együtt, mert fontos az Irgalmas Rend 
szolgálata Magyarországon és az Isten áldása ahhoz, hogy a Rend működjön! 
 

Az Isten áldásával megyünk tovább! 

 

Mindannyian előfutárok vagyunk! Jézusnak sok próféta előfutára volt, - a legutolsó 
Keresztelő János - akik hírt adtak az Eljövendőről! Amikor minket megkereszteltek, akkor 
előfutárokká avattak bennünket, ezt a szüleink vállalták helyettünk!  
 

Ahogy felnövünk, ez az előfutárokká avatás  
mindannyiunk tudatos vállalása legyen! 

Ez a küldetésünk! 

 

+  Á L D Á S  + 

 

 


